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Dno TRE 5215/10.03.04/2022

Pitkäniitynpuiston ja Vastarannanpuiston yleissuunni-

telmaluonnoksesta annettujen palautteiden yhteen-

veto

Palaute 1:

Suunnitelma on muuten oikein hyvä, mutta älkää muuttako nurmialueita niityiksi, koska niitä tar-

vitaan lasten palloilu- ja frisbeen heittelyihin. Suunnitelman mukaan alueet muuttuisivat nyt vain

punkeille ihanteellisiksi kasvupaikoiksi.

Vastaus:

Niittyjen lisääminen on yksi kaupungin tavoitteista luonnon monimuotoisuuden lisäämiseksi

(Tampereen LUMO luonnon monimuotoisuusohjelma 2021–2030). Niityt mahdollistavat moni-

puolisempaa eliölajistoa kuin nurmikentät. Merkittävä osa Suomen uhanalaisista ja uhanalaistu-

vista lajeista on riippuvaisia avoimista niittyelinympäristöistä. Keskeinen nurmialue pelikentän

länsipuolella jätetään käyttönurmeksi ja muut esitetyt niittyalueet toteutetaan.

Palaute 2:

Niitty alueet eivät voi korvata nurmi aluetta, myös koulut ja päiväkodit käyvät kentällä eikä punk-

keja niissä vahdita. Alueet ovat myös kivoja retki paikkoja istua ja katsella lasten peliä. Eli ehdot-

tomasti nurmi alueiden säilytys.

Valaistu kävelytie on ehdoton, alueella liikkuu ulkoilijoita aamuisin ja iltaisin, lisäksi puiston läpi

kulkee koululaisia kouluun sekä päiväkoti matkalaisia.
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Metsästä purettavan leikkipaikan alueen rinne on ollut pienemmille lapsille maailman mahtavin

pulkkamäki, sillä on turvallinen ja helppo päästä. Joten toivoisin ettei tätä aluetta aivan oman

onnensa nojaan jätettäisi.

Vastarannan puiston kohdalla on jyrkkä alamäki kävelytiessä, siitä talvella moni laskee ja mäki

muuttuu vaaralliseksi.

Siksi toivoisin että mäkeä siinä voisi jotenkin muuttaa turvallisuus syistä vähemmän jyrkäksi. Alu-

eella kulkee rattaita, joten portaita siihen on turha laittaa.

Kannattaa myös voisiko vanhan leikkipuisto alueen kohdalle saada koirapuistoa? Sille olisi alu-

eella kova kysyntä.

Vastaus:

Niittyjen lisääminen on yksi kaupungin tavoitteista luonnon monimuotoisuuden lisäämiseksi

(Tampereen LUMO luonnon monimuotoisuusohjelma 2021–2030). Niityt mahdollistavat moni-

puolisempaa eliölajistoa kuin nurmikentät. Merkittävä osa Suomen uhanalaisista ja uhanalaistu-

vista lajeista on riippuvaisia avoimista niittyelinympäristöistä. Keskeinen nurmialue pelikentän

länsipuolella jätetään käyttönurmeksi ja muut esitetyt niittyalueet toteutetaan.

Nykyinen käytävävalaistus uusitaan. Pitkäniitynpuiston pulkkamäki säilyy ennallaan. Myös Vasta-

rannanpuiston leikkipaikan kohdalla olevalla käytävällä voi pulkkailu jatkua. Käytävän jyrkkyyden

vähentäminen on haastavaa ja veisi tilaa leikkitoiminnoilta. Talvella puistoon pääsee muiden

puistokäytävien kautta.

Koirapuistojen toteuttamista on ohjannut Koirapalvelut 2011–2025-viherpalveluohjelma, jonka

toteuttamiseen ei ole ollut riittäviä resursseja. Pääpaino on tällä hetkellä nykyisten koirapuisto-

jen kunnostamisessa.

Palaute 3:

Olkahisen koulun kenttä on ollut jo pitkään muussa käytössä ja tulee olemaan edelleenkin.

Alueen lasten ja nuorten liikuntapaikat ovat todella vähäiset ja pienet.

Vastarannan kadun puiston kentän talvikunnossapito on todella heikkoa.

Kentän kunto ja kunnossapito tulisi nostaa aluekentän tasolle. Olkahisen-Kumpulan alueella pi-

täisi olla talvisin kaukalo ja luistelualue kunnes koulun kenttä ja kaukalo saadaan taas käyttöön.
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Alueen lapset heittävät paljon frisbeegolfia ko. kentän alueella. Nyt nähtävillä olevaan suunnitel-

maan olisi hyvä lisätä 4-6 korin rata. Heittopaikat ja korit voi suunnitella turvallisesti niin ettei

heitot suuntaudu leikkipuistoon vrt. Vihiojan rata.

Sekä hoidettu luistinrata+kaukalo, että frisbeegolf palvelisivat erinomaisesti myös koulua ja päi-

väkoteja.

Kuntoilupiste tulee kyllä tarpeeseen, joten siitä kannattaa tehdä hyvä ja monipuolinen.

Vastaus:

Pitkäniitynpuiston kentän kunnossapidosta vastaa Tampereen Infra Oy. Palaute laitettiin sinne

tiedoksi. Kaukaloista vastaa liikunnan ja nuorison palvelualue. Kentälle ei ole tulossa kaukaloa.

Frisbeegolfin osalta selvitetään, löytyykö korille turvallista ja käyttökelpoista paikkaa. Toiminta-

alueiden ympäristön kuusivaltaiseen metsään ei voida osoittaa useamman korin frisbeegolfrataa.

Kokemus radoista on osoittanut, että puusto vaurioituu kiekko-osumista ja maasto kuluu merkit-

tävästi. Lähimetsä halutaan säilyttää elinvoimaisena.

Palaute 4:

Pitkäniitynkenttä voitaisiin päivittää samalla tekonurmeksi (olettaen, että tämän päälle voidaan

myös jäädyttää).

Yleinen tapa on ollut siirtää jalkapallomaalit hiekkakentältä paljon miellyttävämmälle alustalle

nurmialueelle. Tekonurmi poistaisi tämän tarpeen ja aluetta voisi hyödyntää tehokkaammin.

Talvella kentälle kaivattaisiin ainakin päätyihin seinät/kaukalo. Aiemmin on päässyt kaukaloon

pelaamaan koulun kentälle jota ei ilmeisesti olla palauttamassa kouluremontin jäljiltä (?)

Ainakin tasaisempi osa kentän vieressä olevasta nurmialueesta olisi hyvä pitää hoidettuna. Tässä

on hyvä esim. heitellä palloa/frisbeetä tai järjestää puistojumppaa.

Hienoa, että Olkahiseen saadaan vihdoin ulkokuntoilupaikka. Tähän toivoisin lisäksi ainakin muu-

taman(esim. 3 kpl) tangon roikkumista ja leuanvetoa varten eri korkeuksille.

Myös alla olevan tyylinen tanko ja levypainot yhdistelmäteline (esim. 30 kg) olisi hienoa.

Lisäksi Olkahisesta puuttuu kauan kaivattu koirapuisto, koska koiria kyllä riittää. Pitkäniityn leik-

kikentän alueen voisi aidata tällaiseksi, jos siihen ei ollut konkreettisempaa suunnitelmaa.
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Toinen vaihtoehto olisi Jenseninkadulla oleva jättömaa, josta purettiin homeisia koulurakennuk-

sia uimarannan mäen vieressä.

Vastaus:

Tekonurmea ei pystytä nykyisillä resursseilla asentamaan kuin yhdelle puistokentälle vuosittain.

Viime vuodelta siirtyi tälle vuodelle tekonurmetettava kohde. Tekonurmen asentaminen vaatisi

kentälle myös rakennekerrosten parantamista. Tekonurmea ei esitetä. Kentän päätyihin on esi-

tetty aidat. Koulun tontin toiminnoista vastaa sivistyspalvelujen palvelualue ja Tampereen Tila-

palvelut Oy. Keskeinen nurmialue pelikentän länsipuolella jätetään käyttönurmeksi ja muut esi-

tetyt niittyalueet toteutetaan. Kuntoilupaikalle lisätään leuanvetotanko.

Koirapuistojen toteuttamista on ohjannut Koirapalvelut 2011–2025-viherpalveluohjelma, jonka

toteuttamiseen ei ole ollut riittäviä resursseja. Pääpaino on tällä hetkellä nykyisten koirapuisto-

jen kunnostamisessa.

Palaute 5:

Pitkäniitynpuiston uudistukseen liittyen olisi toiveena saada pelikentälle tekonurmipohja. Alu-

eella asuu paljon lapsia, jotka tästä hyötyisivät. Lisäksi kentällä harjoittelee kesäisin jalkapallon

kaupunginosajoukkueita. Nämä joukkueet joutuvat pelaamaan kotipelinsä muualla, koska ei ole

tekonurmikenttää millä pelata. Kesällä kivituhkapohja pöllyää pahasti.

Lisäksi läheisen Olkahisen alakoulun oppilaat käyttävät kenttää liikuntatunneilla, koska koulun

kentällä on parakkirakennus. Lasten liikkuminen on tärkeää ja tällä tekonurmella saataisiin var-

masti pelaajia kentälle runsaammin.

Vastaus:

Tekonurmea ei pystytä nykyisillä resursseilla asentamaan kuin yhdelle puistokentälle vuosittain.

Viime vuodelta siirtyi tälle vuodelle tekonurmetettava kohde. Tekonurmen asentaminen vaatisi

kentälle myös rakennekerrosten parantamista. Tekonurmea ei esitetä.
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Palaute 6:

-Hoidettua nurmialuetta ei pidä niityttää. Nykyisellään hoidettu nurmialue toimii parhaana lasten

palloilualueena ja temmellyskenttänä pehmeänä alustana ja piknikalueena. Nurmialueen tasoit-

taminen ja valuman kaadon parantaminen ojaan päin, jottei nurmialue liejuunnu.

-Alueella pelataan frisbeegolfia, joten hoidettu nurmialue palvelee tätä harrastusta loistavasti.

Lajia varten alueelle toivotaan lisättävän frisbeegolfkoreja.

-Penkkejä toivotaan lisättävän kentän reunalle, vähintään neljä kappaletta.

-Roskisten lisääminen.

-Valaistukseen panostaminen, jotta aluetta voi käyttää hämärällä paremmin. Valaistuksella lisä-

tään myös turvallisuutta.

-Juomavesipiste kuntosalialueelle.

-Sähköliittymän käyttömahdollisuus yhdistyksille tapahtumia varten. Puistojumppa, fiesta, pal-

loilupelit ja muut tapahtumat.

-Villiintyneet puskat alueen keskeltä poistettava.

-Puiston pohjoisosan puron yli menevän sillan kunnostus ja pitkospuupolun rakentaminen metsää

kohden. Tämä

lisää ulkoliikuntamahdollisuuksia metsään päin.

-Poistettava maa-aines voidaan pengertää puiston reuna-alueille, ei keskelle puistoa.

-Niityt lisäävät punkkien esiintymistä, jo nyt alueella on punkit lisääntyneet, joten niityttämistä ei

toivota.

Vastaus:

Keskeinen nurmialue pelikentän länsipuolella jätetään käyttönurmeksi ja muut esitetyt niittyalu-

eet toteutetaan. Frisbeegolfin osalta selvitetään, löytyykö korille turvallista ja käyttökelpoista

paikkaa. Lisätään kaksi penkkiä kentän reunalle. Toimintapaikkojen, kentän ja käytävien valaistus

uusitaan. Nurmialueella olevia pensaita poistetaan. Valaistussuunnittelun yhteydessä selvite-

tään, onko mahdollisuutta laittaa sähköliittymä. Juomavesipiste vaatisi vesijohtoliittymän, jota ei

ole mahdollista toteuttaa. Metsään johtavaa polkua ei kunnosteta. Kaivumaat läjitetään puiston

reuna-alueille.
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Niittyjen lisääminen on yksi kaupungin tavoitteista luonnon monimuotoisuuden lisäämiseksi

(Tampereen LUMO luonnon monimuotoisuusohjelma 2021–2030). Niityt mahdollistavat moni-

puolisempaa eliölajistoa kuin nurmikentät. Merkittävä osa Suomen uhanalaisista ja uhanalaistu-

vista lajeista on riippuvaisia avoimista niittyelinympäristöistä. Keskeinen nurmialue pelikentän

länsipuolella jätetään käyttönurmeksi ja muut esitetyt niittyalueet toteutetaan.

Palaute 7:

- monipuolinen liikunta-alue tärkeää. Tällä paikalle tulee pitkältäkin ihmisiä liikkumaan. Ei

muuta kovin lähellä

- niityn tilalle mieluummin mm. nurmikkoa. Voi pelata jalkapalloa (erityisesti pienemmät),

voimistella ja pelata muitakin ulkopelejä. Talvella siinä voi hiihtää pintä matkaa, erityisesti

koulun ja päiväkodin lapset.

- Hyvä valaistus

- Talvella laadukas ja tilava luistelualue. Ei ole muita vastaavia lähettyvillä.

-Olkahisen koulun kenttä on vielä vuosia parakkien valtaama joten lapset tarvitsee

liikuntapaikkoja päiväsaikaan

Vastaus:

Niittyjen lisääminen on yksi kaupungin tavoitteista luonnon monimuotoisuuden lisäämiseksi

(Tampereen LUMO luonnon monimuotoisuusohjelma 2021–2030). Niityt mahdollistavat moni-

puolisempaa eliölajistoa kuin nurmikentät. Merkittävä osa Suomen uhanalaisista ja uhanalaistu-

vista lajeista on riippuvaisia avoimista niittyelinympäristöistä. Keskeinen nurmialue pelikentän

länsipuolella jätetään käyttönurmeksi ja muut esitetyt niittyalueet toteutetaan.

Toimintapaikkojen, kentän ja käytävien valaistus uusitaan. Isommilla kentillä on jäälle tehty lu-

mivallilla luistelualueen rajaus mailapelialueesta, mutta näillä pienemmillä kentillä ei ole siihen

tilaa. Jääkiekkomaalit voi tarvittaessa siirtää sivuun.
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Palaute 8:

Tämä Olkahisten Pitkäniityn puisto ja palloilu alueen uudistus on aiheuttanut paljon kommen-

tointia vanhemmissa !

Nyt lähestynkin teitä Olkahisten vanhempainyhdistyksen edustajana ja kommentoimme yhdessä

alueen lasten vanhempien puolesta!

-Leikkipaikan uudistukset kuulostaa kyllä kivoilta , varsinkin uudet leikkipuisto laitteet saavat kii-

tosta!

-Palloilukentännpäätyihin tulevat seinämät ovat todella toivottuja , puistoa reunustava paikoin

suurikin oja on ollut haastava ja vaarallinenkin kun pallot ovat karanneet ojaan .

Oja on kyllä välillä haaste , varsinkin keväisin se tahtoo tulvia kun rumpu kävelytien alla menee

tukkoon/jäähän ja silloin vesi nousee korkealle ja on paristi romahduttanut sen käveluäytienkin

siinä alla.

-Erityis kiitosta saa viimeinkin toteutuvat ulkokuntoilulaitteet!!! Niitä on toivottu jo useamman

vuoden ja ovat varsin odotettuja myös ikäihmisten keskuudessa! Täällä suunnalla kun sellaisia ei

koskaan ole ollut! Ja uskon että näistä kiinnostuu usean ikäiset !

Kiitos-viimeinkin!

- Ja hienoa että valaistusta parannetaan ja saadaan kunnon penkkejä lisää!

Sitten tuo nurmikenttien/alueiden muuttaminen niityiksi…. Saimme paljon kielteistä kommenttia

ja vastustusta!!!!

- Alueellamme kun ei muutoinkaan ole mitään isompaa kenttää harrastus mahdollisuuksille, kun

vanha koulun läheisyydessä oleva kenttä on ollut jo viimeisen 5 v. pois käytöstä koulun /päiväko-

din väistötilarakennuksen paikkana! -Tämä kenttä alue on tällähetkellä isossa roolissa ja käytössä

tuon johdosta! Koulu ja päiväkoditkin käyttävät tätä aina mahdollisuuksien mukaan. Se että

käyttö alue pienenisi entisestään ei ole kyllä mieluisaa ollenkaan.

- Ja nuoriso on tykännyt käydä kyseisellä poistolla heittelemässä frisbeegolfia , he ovat itse raa-

hanneet sinne porukalla aina jonkun luota frisbeekorin ( joka ei aina ole ollut mitenkään helppoa!)

ja heitelleet matkaa ja tarkkuusheittoja kun kentällä on vain ollut tilaa.
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Olisi kurjaa viedä näiltä nuorilta (ja vähän vanhemmiltakin ) tämä mahdollisuus siihen maksutto-

maan ja hyvään lähiliikuntaan! Tätähän pitäisi tukea !!!! Ja tähän harrastukseen tarvitaan nur-

mikenttä aluetta ! Pari kiinteää frisbeekoriakaan ei pitäisi olla iso investointi kaupungilta , ettei

niitä koreja tarvitsisi nuorten aina kuljettaa kotoaan.

- Sitten on vielä sen niitty alueen tuomat riskit ötököissä ja allergioista … niitty kerää hyönteisiä ,

jotkut kun ovat niille allergisia niin pelko että saa pistoksen pelien ja leikkien läheisyydessä saat-

taa karsia käyttäjiä .. ja vielä suurempi riski , kun alue on hoitamatonta… on punkit!!! Niitä on

tälläkin alueella alkanut olla , ja missä on heinikkoa ja pusikkoa … siellä punkitkin viihtyvät ! Hoi-

detulla alueella vähäisempää! Ja ne kasvavat heinät tuomaan allegigoille lisää oireita kun niitä

on läheisyydessä! On ero onko kiitä 1m-3m vai 10 m päässä !

- Nurmikenttä on vaan kyllä ollut niin monenlaisessa käytössä näinä vuosina: palloilualueena,

leikkialueena, eväshetki/ picknick alueena, puistojumppa alueena , frisbeegolf alueena , koirien

leikki/juoksu alueen ( täällä kun koirillekaan ei ole mitään koirapuistoa tai vastaavanlaista alu-

etta) , ja talvisin myös lasten hiihtoalueena! Monenlaista käyttöä tuolla nurmikentällä kyllä on!

Muutamia vanhempien pohdintoja :

-Ulkokuntosalille iso peukutus !!!

- Kiva saada uusia välineitä leikkipuistoon , vanhat ovatkin jo vähän rapistuneita ja paikoin rikki-

kin .

-Nurmialueet säilytettävä (ei missään nimessä muutos niityiksi!) , pienille lapsille toimii peh-

meämpänä leikkialueena ja palloalueena.

-isommat lapset/nuoret ovat käyttäneet puistoa frisbeegolf harjoitus alueena! Muutama kiinteä

kori olisi hyvä saada sijoitettua puistoon (ettei lasten tarvi aina raahata omiaan mukaan) ja to-

della nurmialueelle tarkoitus !

Niittyyn häviää niin pallot kuin nämä frisbeet , ja tällä tavoin se helppo ja nuoria liikuttava fris-

beegolf harrastus alue muuten hävitetään tältä alueelta!

- Alueellamme on muutenkin huonosti nyt mitään harraste aluetta (ei ole ollut viimeiseen 5 vuo-

teen ) kun koulunkenttä on ollut väistötilan takia pois käytöstä! Ja tulee olemaan vielä muutaman

vuoden !
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Tuon puiston merkitys on suuri!!!

-Talvisin luistelu alueena tärkeä! Ja nurmikko alueen päälle on siellä pienten vanhemmat itse teh-

nyt jopa latuja pienemmille .

-Valojen ja viihtyisyyden lisääminen on tärkeä!

-Ja vielä niityn haittapuolia ; tuo lisää hyönteisiä ja varsinkin punkkien mahdollistamaa aluetta

lähelle puistoa !

Hoitamattomana alueena nopeasti rehevöittää aluetta kun on kosteikkoa lähellä ! Ja kun paikka

on muutenkin vähän alavaa maa-aluetta.. usein kesällä hyttyset kiusaa , niin nyt jos nurmen pai-

kalle tulee niittyä , niin jotain tulee lisää hyttysten suojaisaa tilaa ja mahdollisuuksia lisääntyä!

Pelaa siinä sit lapsen kanssa palloa kun on sadoittain hyttysiä kimpussa .

- niitty huono, kaventaa käyttötilaa huomattavasti ja kaikkien ylläolevat huomiot

- ulkokuntosali hyvä

- frisbeegolf korit olisi hyvä lisä

- erittäin tärkeää painottaa että tämä on ainut isompi alue alueella ulkoilualue parakkien takia,

potentiaalia on tehdä siitä viihtyisä kaikenikäisille

- tuli mieleen pulkkamäki, jos pallokentän päädyn kumparetta korottaisi maa-aineksella, siitä

voisi saada pulkkamäen talvella?

Eli suuri toive on kyllä säilyttää nuo nurmialueet ..kosteikkoahan niissä kyllä on tuon huonosti

toimivan ojituksen vuoksi ! Voisiko ojitusta parantaa ja nurmialueita tasoittaa … ehkä jotain ha-

kealuetta ?? Mutta kunhan on tasaisempaa ja avaraa aluetta !

Toivottavasti äänemme ja toiveemme otetaan huomioon ! Täällä ei paljoa näitä puisto alueita

ole!

Ystävällisin ja yhteistyö terveisin

Olkahisten koulun vanhempainyhdistys

Pj. Kati Kangasmäki sekä

Olkahisten alueen lasten vanhemmat



10 (13)

Vastaus:

Niittyjen lisääminen on yksi kaupungin tavoitteista luonnon monimuotoisuuden lisäämiseksi

(Tampereen LUMO luonnon monimuotoisuusohjelma 2021–2030). Niityt mahdollistavat moni-

puolisempaa eliölajistoa kuin nurmikentät. Merkittävä osa Suomen uhanalaisista ja uhanalaistu-

vista lajeista on riippuvaisia avoimista niittyelinympäristöistä. Keskeinen nurmialue pelikentän

länsipuolella jätetään käyttönurmeksi ja muut esitetyt niittyalueet toteutetaan.

Frisbeegolfin osalta selvitetään, löytyykö korille turvallista ja käyttökelpoista paikkaa. Kaikki kai-

vumaat läjitetään alueella olevien jättipalsamiesiintymien takia puistoon, jotta tehokkaasti leviä-

vän vieraslajin siirtyminen muualle voidaan estää. Osa kaivumaista voidaan sijoittaa kentän poh-

joispuoliseen kumpareeseen ja osalla täyttää kosteampaa nurmialueen eteläosaa. Kentän poh-

joispuoliselle kumpareelle perustetaan niitty, kentän ojan- ja etelänpuoleiset nurmialueet anne-

taan kehittyä niityksi.

Palaute 9:

Hienoa että aluetta kehitytään ja lapsille ja aikuisille saadaan turvallisia liikuntapaikkoja.

Muutama esitys yleissuunnitelman luonnokseen.

Ehdottomasti Pelikentän ja kävelytien välinen alue tulee säilyttää nurmialuaana.

Puustoa tästä voi kaataa ja pusikoituneet puskat poistaa. Alue johon on suunniteltu kaivuu-

maita tulee tasata. Alue on erinomainnen harjoittelupaikka esim jalkapalloon, jota TPV käyttää

harjoituskenttänä. Myös puistojumppaa on tässäkohdin harjoitettu vanhemmallekin väelle.

Mikäli nurmialue muutetaan niityksi tulee se olemaan täynä koiranjätöksia ja punkkeja.

Pelikentää laajentamalla / kääntämällä 90 astetta saataisiin talvella kaukalo sekä luistinkenttä

vierekkäin. Olkahisten alueen kaukalo siirtokelpoisen koulun alla vielä useamman vuoden!!!

Kentän ympäristöön saataisiin myös sijoitettua frisbegolf koreja

Metsäalue ojan toisella puolen on koneella juuri raivattu tänne saataisiin laajennettua fribako-

reja kiertämään aina pitkäniitynpuiston poistettavalle leikkipaikalle saakka. Muutama kori ken-

tänpuolelle niin siinä oiva rata lähialueen lapsille ja miksei aikuisillekkin.
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Vastaus:

Niittyjen lisääminen on yksi kaupungin tavoitteista luonnon monimuotoisuuden lisäämiseksi

(Tampereen LUMO luonnon monimuotoisuusohjelma 2021–2030). Niityt mahdollistavat moni-

puolisempaa eliölajistoa kuin nurmikentät. Merkittävä osa Suomen uhanalaisista ja uhanalaistu-

vista lajeista on riippuvaisia avoimista niittyelinympäristöistä. Keskeinen nurmialue pelikentän

länsipuolella jätetään käyttönurmeksi ja muut esitetyt niittyalueet toteutetaan.

Huonokuntoinen puusto ja pelikentän viereiset pensaat poistetaan.

Kaukaloista vastaa liikunnan ja nuorison palvelualue. Kentälle ei ole tulossa kaukaloa.  Frisbeegol-

fin osalta selvitetään, löytyykö korille turvallista ja käyttökelpoista paikkaa. Toiminta-alueiden

ympäristön kuusivaltaiseen metsään ei voida osoittaa useamman korin frisbeegolfrataa. Koke-

mus radoista on osoittanut, että puusto vaurioituu kiekko-osumista ja maasto kuluu merkittä-

västi. Lähimetsä halutaan säilyttää elinvoimaisena.

Palaute 10:

Muuten tosi kiva luonnos mutta tuo niittyalue ei hyvä. Siellä ollaan retkeilty vilteillä ja pelattu

frisbee golfia yms. Ei hyvä jos lähiympäristö jää niityksi.

Vastaus:

Niittyjen lisääminen on yksi kaupungin tavoitteista luonnon monimuotoisuuden lisäämiseksi

(Tampereen LUMO luonnon monimuotoisuusohjelma 2021–2030). Niityt mahdollistavat moni-

puolisempaa eliölajistoa kuin nurmikentät. Merkittävä osa Suomen uhanalaisista ja uhanalaistu-

vista lajeista on riippuvaisia avoimista niittyelinympäristöistä. Keskeinen nurmialue pelikentän

länsipuolella jätetään käyttönurmeksi ja muut esitetyt niittyalueet toteutetaan.

Palaute 11:

Ympäröivä nurmikko-alue tulisi jatkossakin olla hoidettua nurmea. Lapset paljon leikkii ja hyö-

dyntää nurmialuetta leikkeihin, keppariratoihin, piknikeihin ym. Myös koulu ja kerhot näitä alu-

eita hyödyntää.Niitty ei tätä mahdollista ja punkkien ym. lisääntyminen tällöin ympäristöön on
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väistämätöntä, eikä mahdollista tällöin nurmella tapahtuvia aktiviteetteja. Nurmialueita muu-

tenkin ympäristössä vähän, olisi harmillista jos tämäkin nurmialue poistettasiin. Ei kaikkea voi

harrastaa ja leikkiä pelkällä hiekkakentällä!

Myös penkkejä voisi olla enemmän.

Vastaus:

Niittyjen lisääminen on yksi kaupungin tavoitteista luonnon monimuotoisuuden lisäämiseksi

(Tampereen LUMO luonnon monimuotoisuusohjelma 2021–2030). Niityt mahdollistavat moni-

puolisempaa eliölajistoa kuin nurmikentät. Merkittävä osa Suomen uhanalaisista ja uhanalaistu-

vista lajeista on riippuvaisia avoimista niittyelinympäristöistä. Keskeinen nurmialue pelikentän

länsipuolella jätetään käyttönurmeksi ja muut esitetyt niittyalueet toteutetaan.

Penkkejä lisätään kentän läheisyyteen.

Palaute 12:

Suunnitelma ja siinä oleva niittyajatus ovat mainiot, mutta voisiko osan nurmikosta jättää kui-

tenkin vielä ihan nurmikkoalueeksi. Lähinnä kentän ja lenkkipolun välinen kaistale on asukkai-

den käytön lisäksi erittäin ahkerassa käytössä mm. seurojen jalkapallotreeneissä ja alueen kou-

lun sekä monien päiväkotien sekä muiden harrasteryhmien puuhissa. Nurmikolla voi porukalla

tehdä montaa sellaista juttua, mitä ei ole mukava tehdä hiekkapinnalla. Alueella on tällä het-

kellä huonosti urheilukenttiä ja ryhmien käytettävissä olevia nurmialueita muutenkin, kun kou-

lunkin kenttä on valjastettu vielä pitkään siirtopäiväkodin käyttöön. Päiväkotien ja koulun pi-

hoilla ei nurmikkoa edes ole. Nurmialue tuo kovasti kaivattua lisätilaa lapsille liikkua.

Hiekkakentälle ei mahdu montaa ryhmää yhtä aikaa, joten usein on vuoroteltu niin, että osa te-

kee muuta treeniä nurmikolla ja jonkun ajan päästä vaihdetaan. Monesti kentällä on jo 1-2 päi-

väkoti-/koulu-/urheilu-/kesäkerho-/partiojne. ryhmää yhtä aikaa, kun seuraavat kentän käyttä-

jät verryttelevät nurmikolla. Muuten vaan paikalla olevat lapset taas pelailevat usein nurmialu-

eella omia pallopelejään, heittävät frisbeetä tai tekevät vaikka kärrynpyöriä.

Nurmialue on myös hyvä paikka pitää evästaukoja ja isompienkin nuorten sekä aikuisten ko-

koontua yhteen seurustelemaan, kun lapset leikkivät. Yksi penkki leikkipuistossa ei korvaa nur-

mialuetta. Voi olla että ilman nurmikkoa isommat nuoretkin siirtyvät pienten keinuihin sun
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muihin välineisiin istuskelemaan, kun ne houkuttavat hiekkaa enemmän ja pienemmät eivät us-

kalla heitä häätää pois, että pääsisivät leikkimään.

Vastaus:

Niittyjen lisääminen on yksi kaupungin tavoitteista luonnon monimuotoisuuden lisäämiseksi

(Tampereen LUMO luonnon monimuotoisuusohjelma 2021–2030). Niityt mahdollistavat moni-

puolisempaa eliölajistoa kuin nurmikentät. Merkittävä osa Suomen uhanalaisista ja uhanalaistu-

vista lajeista on riippuvaisia avoimista niittyelinympäristöistä. Keskeinen nurmialue pelikentän

länsipuolella jätetään käyttönurmeksi ja muut esitetyt niittyalueet toteutetaan.

Palaute 13:

Toivottiin leuanvetotankoa, frisbeegolfia ja koirapuistoa.

Vastaus:

Kuntoilupaikalle lisättiin leuanveto-punnerrusteline.

Frisbeegolfin osalta selvitetään, löytyykö korille turvallista ja käyttökelpoista paikkaa. Toiminta-

alueiden ympäristön kuusivaltaiseen metsään ei voida osoittaa useamman korin frisbeegolfrataa.

Kokemus radoista on osoittanut, että puusto vaurioituu kiekko-osumista ja maasto kuluu merkit-

tävästi. Lähimetsä halutaan säilyttää elinvoimaisena.

Koirapuistojen toteuttamista on ohjannut Koirapalvelut 2011–2025-viherpalveluohjelma, jonka

toteuttamiseen ei ole ollut riittäviä resursseja. Pääpaino on tällä hetkellä nykyisten koirapuisto-

jen kunnostamisessa.


